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Van de redactie
De eerste editie van ons 
verenigingsblad in 2024 
ligt voor je, voorzien van 
een nieuwe kaft. Maar 
belangrijker, vol met nieuws 
van het VBG-front en 
lezenswaardige verhalen 
en interviews. De lente 
lijkt zich voorzichtig aan te 
kondigen en de narcissen 

en krokussen staan reeds in bloei. We hebben 
genoeg regen gehad. Laat nu de zon maar 
zegevieren.

De voorjaarsexcursie naar Harderwijk staat 
voor de deur en naar ik heb begrepen, is de 
belangstelling van de leden om deel te nemen 
overweldigend. Vrij snel daarna volgt onze 
Algemene Ledenvergadering (ALV) op 22 mei 
a.s. in Naturalis te Leiden. De voorbereidingen 
zijn in volle gang en we zullen daar (zo mogelijk) 
onze nieuwe statuten en het bijgestelde 
Huishoudelijk Reglement ter goedkeuring aan de 
leden voorleggen.

Om ons blad nog iets meer “smoel” te geven, 
zullen we vanaf deze editie de auteurs met een 
foto bij hun artikel zichtbaar maken. Daarnaast 
streven we ernaar om ons blad elk jaar een 
nieuwe kaft te geven. Zoals altijd draagt The 
Creative Hub (de interne BAM-vormgever) zorg 
voor de opmaak van ons blad. 

De voorzitter werpt een korte blik op relevante 
nationale en internationale gebeurtenissen, 
waarmee we deze tijd worden geconfronteerd. 
De positieve jaarcijfers van BAM stemden ook 
hem tot tevredenheid. 

De voorzitter van de Sociaal Economische 
Commissie (SEC) praat ons bij over (niet 
gekregen) indexeringen en de invoering van 
het nieuwe pensioenstelsel. Omstreeks deze 
tijd zullen de Sociale Partners (werknemers 
en werkgevers in de bouw) het definitieve 
transitieplan presenteren waarna bfpBOUW aan 
de slag kan gaan.

De Activiteitencommissie informeert ons over 
het activiteitenprogramma voor 2024 na een 
korte terugblik op 2023. Ook dit jaar staan weer 

interessante bezoeken op het programma. 
De Activiteitencommissie heeft ingezet op het 
digitaal aanmelden van leden voor activiteiten. 
Leden met een e-mailadres worden per e-mail 
uitgenodigd, leden die daar (nog) niet over 
beschikken, krijgen een uitnodiging per brief. 
Niemand wordt overgeslagen.

Ledenwerving blijft voor onze vereniging een 
zeer belangrijk aspect, omdat het ledenaantal in 
de loop der tijd langzaam terugloopt. Om dit tij 
te keren is in overleg met BAM HR Nederland 
een aantal maatregelen afgesproken, dat moet 
resulteren in meer leden vanuit de groep pas-
(vroeg)gepensioneerden. BAM HR Nederland 
speelt daarbij een actieve rol.

De contactpersonen Marijke en Piet Colpaart 
(Kring Zuid) zijn op bezoek geweest bij de 
90-jarige mevrouw Annie van Genk-Blommaert 
in Etten-Leur en doen daar verslag van. Cor 
Cornelisse heeft zich als contactpersoon 
gemeld bij de 95-jarige mevrouw Jeanne van 
Merriënboer-Mureau in Zevenbergschenhoek 
om haar verjaardag luister bij te zetten.

John de Langen, ooit lid van de Raad van Elf 
van de Wilma-carnavalsvereniging en verkozen 
tot Prins Carnaval, deelt zijn ervaringen binnen 
dit bonte gezelschap met ons.

Naast de vaste columnist Timmerman heeft 
ook Cor Cornelisse zijn schrijverstalent 
weer aangesproken door ons te informeren 
over vooral de risico’s van de nieuwe 
huisbeveiligingstechnologie. Daarnaast heeft 
hij ook zijn rol als interviewer eer aangedaan 
door met het danspaar Léon en Ans de Hoen 
in gesprek te gaan. Zij maken deel uit van het 
dansgezelschap van André Rieu.

Tenslotte natuurlijk BAM Actueel en Personalia.

Veel leesplezier

Eric van Baarsel
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Van het bestuur
Het gevoel over de 
voorbije maanden was 
veel regen, regen en nog 
eens regen. Een enkel 
sneeuwvlokje, maar de 
vrolijkheid moest echt 
ergens anders gezocht 
worden. Binnenshuis 
met spelletjes. Na alle 
feestdagen was dat 

misschien ook wel moeilijk. Maar begin maart 
is daar dan eindelijk het zonnetje. Je wordt 
er vrolijk van en begint weer naar buiten te 
verlangen. Een wandelingetje en natuurlijk de 
activiteiten van de vereniging.

Het jaar is inmiddels al enkele maanden oud 
als deze BAMformatie bezorgd wordt. 

Maanden, waarin veel gebeurd is. De 
voorbereidingen voor de activiteiten en de 
Algemene Ledenvergadering. Het trieste 
ongeval op een van de projecten van BAM in 
Lochem waarbij twee mensen omgekomen 
zijn. Hierbij werd eens te meer duidelijk dat 
aandacht voor veiligheid essentieel blijft op 
bouwprojecten. Je zult de berichten hierover in 
de landelijke pers zeker meegekregen hebben.

De formatie van een nieuw kabinet die, 
ongeacht welke politieke richting de kiezer 
gekozen heeft, van tijd tot tijd tot een 
verbazende blik leidt. Denk aan uitspraken, 
houding van politici en verslaglegging door de 
pers. Een moeilijk en onvoorspelbaar proces, 
waarbij de kiezer zich niet altijd meer in zijn of 
haar keuze zal herkennen.

Zeker niet rustgevend is de onrust in het 
Midden-Oosten en Oekraïne. De berichtgeving 
daaromheen bepaalt ook vaak het nieuws.

Gelukkig zijn er naast deze minder vrolijke 
zaken ook positieve onderwerpen die ons 
bezighouden. Zoals de Jaarcijfers van de 
Koninklijke BAM Groep, die in februari bekend 
gemaakt werden. De cijfers stemden tot 
tevredenheid, aldus de CEO van Koninklijke 
BAM groep Ruud Joosten. Het jaar 2023 werd 
afgesloten met een stabiele orderportefeuille 
en vertrouwen in de ontwikkeling van 2024. 
Tevens werd de nieuwe strategische agenda 
voor de periode 2024-2026 voor het voetlicht 
gebracht met als thema “Focus,Transform 
and Expand”. Met andere woorden, de solide 
vooruitgang die de afgelopen drie jaren 
geboekt is, voortzetten met duurzaamheid als 
belangrijkste drijfveer.

Deze positieve 
ontwikkeling binnen de 
BAM-groep willen wij 
natuurlijk ook voortzetten 
in ons verenigingsjaar. 
Daartoe heeft de 
vereniging een aantal 
interessante activiteiten 
voor je in het vooruitzicht, waarvan je voor 
een bezoek aan Harderwijk al de uitnodiging 
ontvangen hebt. De Activiteitencommissie 
gaat je dit jaar zeker niet teleurstellen met alle 
mooie uitjes.

Ook is de Algemene Ledenvergadering in mei 
een belangrijk moment in ons verenigingsjaar. 
Graag ontmoeten we je daar ook.

Geniet van het voorjaar.

Wim Konings 
Voorzitter 

Van de Activiteitencommissie
In het nieuwe jaar 2024 
kijken we nog even terug 
naar het geslaagde 
recreatieve jaar 2023.

Het aantal deelnemers 
is gelukkig weer fors 
toegenomen, alle corona-
angst is afgeschud. Op de 
negen(!) georganiseerde 
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activiteitendagen ontvingen we 873 leden en 
partnerleden (715 in 2022), waarvan er 414 
één of meerdere keren meegingen. Toch mooi, 
43% van het huidige ledenbestand. Het weer 
tijdens de excursiedagen was wisselvallig, fris 
en bij vlagen onstuimig. Op de bijeenkomsten 
was het droog met af en toe een zonnetje, 
hoewel één dag in ’s-Hertogenbosch eruit 
sprong met bijna tropisch weer. Meer erover 
leest u in het komende Jaarverslag 2023. 
Partners van de commissieleden en een aantal 
bereidwillige leden hebben weer meegeholpen, 
waarvoor hartelijk dank. De vacature voor een 
vrouwelijk commissielid is helaas nog steeds 
niet ingevuld. 

Het programma voor dit jaar heeft de 
commissie al goeddeels samengesteld.

Museum Harderwijk

Bij de voorjaarsexcursie op 10 en 16 april 
bezoeken we de eeuwenoude Hanze- en 
voormalige Universiteitsstad Harderwijk. 
Samen genieten we van een gevarieerd 
programma met stadswandelingen, bezoeken 
aan het stadsmuseum en het Museum 
van Marius van Dokkum. Aan het eind van 
de dag is er nog een facultatief diner. De 
belangstelling is zo groot dat we een derde 
dag gaan organiseren en wel op woensdag 24 
april 2024. 

 
Naturalis

Voor de voorjaarsbijeenkomst op woensdag 22 
mei ontvangen we onze gasten in het Fletcher 
Welness Hotel in Leiden, vlak bij het NS 
Centraal station. Hier houden we de Algemene 
Ledenvergadering (ALV) en gebruiken er de 
lunch en het diner aan het eind van de dag. In 
de middag is er de keuze voor een bezoek aan 
Naturalis (8 min.) of de Hortus Botanicus (20 
min. lopen vanuit het Fletcher Hotel). 

                                     
Paleis ‘t Loo

Voor de najaarsbijeenkomst gaan we op 10 
en 18 september naar Paleis Het Loo. Op 
twee dagen, vanwege de capaciteit, bezoeken 
we het paleis en de gerestaureerde tuinen, 
de nieuwbouw en de herinrichting van het 
prachtige park. Voor de najaarsexcursie 
bekijken we de optie voor een bezoek aan het 
IJzermuseum en het DRU-fabriekscomplex 
in Ulft in de Gelderse Achterhoek. Zo 
komen we ook een keer in het oosten van 
Nederland. Voor de sportievelingen gaan we 
op vrijdag 19 juli weer voor de Petanque-
middag naar Gouda en op 22 augustus 
gaan we traditiegetrouw golfen op de banen 
van golfclub De Scherpenbergh in Lieren 
bij Apeldoorn en wordt daar weer een clinic 
georganiseerd. Een overzicht van onze 
activiteiten en meer informatie vind je op onze 
website.

IJzermuseum
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De najaarsexcursie 2023 naar Groesbeek/
Nijmegen heeft laten zien, dat het per e-mail 
aanmelden voor de meeste leden geen 
problemen oplevert. In BAMformatie 4-2023 
hebben we aangegeven, dat de proef met het 
digitaal aanmelden voor de najaarsexcursie 
succesvol is verlopen en dat er alle reden is 
om met de proef door te gaan. Dat betekent, 
dat we de leden, waarvan het e-mailadres bij 
ons bekend is, in het vervolg per e-mail zullen 
uitnodigen. De uitnodiging voor Harderwijk 
hebben we voor de laatste keer per post ook 
aan hen doen toekomen. Leden, waarvan het 
e-mailadres bij ons niet bekend is, ontvangen 
de uitnodigingen met aanmeldformulier 
gewoon als brief per post. Wel verzoeken 
we hen om, als zij over een e-mailadres 
beschikken, dat aan ons bekend te maken. Zij 
krijgen de uitnodigingen dan in het vervolg ook 
per e-mail.                 

Inmiddels weten we dat het gros zich per 
e-mail heeft aangemeld, via de website 
en een aantal via het scannen van het 
inschrijfformulier. Slechts een beperkt aantal 
leden heeft nog een envelop met postzegel 
gebruikt.

De Activiteitencommissie werkt weer aan 
een aantrekkelijk programma. We ontvangen 
jullie graag ook dit jaar op onze recreatieve 
activiteitendagen om elkaar te ontmoeten en 
bij te praten.

De Activiteitencommissie 

Van de Sociaal  
Economische Commissie (SEC) 

Het jaar 2024 begon met 
teleurstellingen. BpfBOUW 
besloot de pensioenen 
niet te verhogen, hoewel 
er ruimte was voor 
2% indexatie. BAM 
besloot geen budget 
beschikbaar te stellen 
voor indexatie van de bij 
Nationale Nederlanden 

verzekerde pensioenen. Toch één lichtpuntje: 
de pensioenen van oud Wilma- en oud-NBM 
medewerkers die bij Aegon zijn verzekerd, 

konden uit eigen reserves met 3% worden 
verhoogd.

De voorbereiding op de invoering van de 
nieuwe pensioenwet vordert langzaam. 
Omdat pensioenen in de CAO ‘s worden 
geregeld, zijn de Sociale Partners als 
eerste aan zet. Ze moeten een transitieplan 
schrijven. In dat plan staat hoe ze in het 
kader van de nieuwe pensioenwet onze 
pensioenen bij de bedrijfstakpensioenfondsen 
willen omzetten naar het nieuwe systeem. 
Het is een moeizaam proces, omdat CAO-
onderhandelaars uit zo’n twintig branches, 
van aannemers tot de leveranciers van 
betonpompen, het eens moeten zien te 
worden. 

De Sociale Partners in de bouw publiceerden 
in november 23 een concept-transitieplan. 
Verenigingen van gepensioneerden mochten in 
het kader van het hoorrecht hier commentaar 
op leveren. VBG heeft samen met de collega’s 
van Ballast Nedam en Volker Wessels 
driemaal met de Sociale Partners aan tafel 
gezeten. 

Bij de uitoefening 
van het hoorrecht 
hebben we gesteld, 
dat eerst de 
indexatieachterstand 
van gepensioneerden 
bij de transitie moet 
worden ingelopen, 
omdat dat na transitie 
niet meer mogelijk 
is. Die achterstand 
bedraagt inmiddels 
circa 15%. Verder 
stellen we ons op het 
standpunt dat de ambitie van de wetgever: 
“een koopkrachtiger pensioen” ook de 
ambitie van de Sociale Partners en het fonds 
moet zijn. In ieder geval mag niemand erop 
achteruitgaan. Niet bij de transitie en ook niet 
in de eerste jaren daarna.

Als ik dit schrijf (medio maart) zien we uit 
naar het definitieve transitieplan dat een 
dezer dagen verwacht wordt. Daarna kan 
bpfBOUW aan de slag. Het fonds moet om te 
beginnen beoordelen of het transitieplan met 

 1 

   
  

Transitieplan 
[CONCEPT] 
 
 
 
1 november 2023 
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het aanwezige fondsvermogen uitvoerbaar 
is en of het voldoet aan de wettelijke regels 
omtrent evenwichtigheid. Daarna moeten een 
implementatieplan en een communicatieplan 
worden opgesteld. VBG zit aan tafel als lid 
van het verantwoordingsorgaan en heeft 
daar adviesrecht. Dat is zwaarder dan het 
hoorrecht, maar beslissen kunnen we niet.

Vervolgens gaat de nieuwe regeling in de 
goedkeuringsmolen. De Nederlandse Bank en 
de Autoriteit Financiële Markten moeten er hun 
goedkeuring aan geven. Daar krijgen ze een 
jaar de tijd voor. En op 1 januari 2026 gaan we 
dan over.

Frits Scheublin 

Ledenwerving
 
De omvang van ons ledenbestand is een 
voortdurend punt van aandacht en met name 
de aanwas van nieuwe leden baart ons 
enige zorg. In dat kader hebben we onlangs 
weer overleg gehad met vertegenwoordigers 
van BAM HR Nederland (Personeelszaken) 
om te bezien of zij een actieve rol kunnen 
vervullen in het lid van VBG maken van 
medewerkers, die met pensioen gaan. Dit in 
het verlengde van de reeds eerder gemaakte 
afspraak om medewerkers, die vanwege 
hun (vroeg)pensioen BAM verlaten, via onze 
wervingsfolder attent te maken op het bestaan 
van onze vereniging. Deze folder wordt 
gevoegd bij de zogenaamde uittredingsbrief. 
Ook krijgen we per kwartaal van BAM het 
aantal medewerkers opgegeven, dat BAM 
verlaat vanwege hun (vroeg)pensioen. 
Vanwege de privacy krijgen we geen namen 
van hen.

Van het aantal gepensioneerden van BAM 
meldt zich circa 15 à 20% aan als lid van 
VBG. Ook BAM HR Nederland vindt dat een 
laag percentage, zodat zij zich gaarne bereid 
hebben verklaard om mee te werken aan het 
verhogen daarvan. Daartoe zijn de volgende 

afspraken gemaakt: 
 
-  De medewerkers die 

op weg zijn naar hun 
pensioen, zullen eerder 
attent worden gemaakt 
op het bestaan van 
VBG. BAM HR zal 
in het vervolg een 
vooraankondiging per 
mail sturen over ons 
bestaan.

-  Daarbij zal de Wervingsfolder worden 
gevoegd, die inmiddels in overleg met BAM 
HR is aangepast.

-  Gepensioneerden worden in het kader van 
hun uittreden onder de vlag van “Pensioen 
in zicht” (BAM biedt gepensioneerden een 
opleiding aan) ook geattendeerd op het 
bestaan van VBG.

-  BAM HR gaat na of het mogelijk is dat zij 
gepensioneerden vast aanmelden als lid van 
VBG, waarbij het eerste jaar gratis is.

-  Twee keer per jaar zal in BAM Connect 
(het interne communicatieplatform voor 
de medewerkers van BAM) een door VBG 
geschreven artikel worden geplaatst over 
onze vereniging. Het eerste artikel is op 
22 februari jl. gepubliceerd en is hieronder 
opgenomen (excuus voor de leesbaarheid).

-  Bezien wordt of in aanvulling daarop met 
enige regelmaat korte stukjes over onze 
activiteiten, geïllustreerd met foto’s, kunnen 
worden geplaatst op BAM Connect.

We hebben het gevoel dat we met deze 
afspraken alles hebben gedaan om binnen 
de grenzen van de privacywetgeving de 
BAM-medewerkers, die met (vroeg)pensioen 
gaan, aan ons te binden. In de loop van dit 
jaar zullen we met BAM HR het effect van 
genoemde maatregelen evalueren.

Eric van Baarsel 
(In het kader van de overdracht van de 
portefeuille Ledenwerving aan Reinier 
Schuring heb ik mij nog even gekweten van 
het schrijven van dit korte stukje, waar Reinier 
zich in kan vinden.) 
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Politie
Hoe ouder je wordt, 
hoe groter je handicap. 
Gelukkig kan ik nog fietsen 
op een mountainbike, die 
ik lang geleden in een 
fietshal kon kopen voor 
de helft van de huidige 
prijzen. Daarmede kan ik  

 
 
 
 
op mijn manier bijna overal in ons dorp komen. 
Zoals ik bijvoorbeeld deed, toen ik op mijn 
eerste fiets naar de tweede klas lagere school 
ging. De gele tram rijdt nu niet meer, maar daar 
zijn bussen, brommers en ik wil niet weten wat 
voor moois voor teruggekomen. We kochten 
zelf al een vierwieler om een van ons beiden te 
accommoderen.
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Die kan ik ook gebruiken, maar ik blijf mijn 
mountainbike liever trouw. De verkeersregels 
zijn ingewikkeld, de politie trekt zich er zelf 
niets van aan, rijdt met zijn auto door het 
voetgangersgebied, maar vraagt toch aan mij 
om daar te stoppen. Nou dat kan en met beide 
voeten op de grond blijf ik dan maar staan. 
Zo krijg ik ze waar ik ze hebben wil, ze rijden 
nu achterwaarts naar mij toe. Dan proberen 
ze mij de regels uit te leggen die ik natuurlijk 
onmiddellijk weer ben vergeten. Ik vertel ze 
mijn leeftijd en desgevraagd bevestigen zij 
liever op straat dan in een inrichting met mij 
te praten. Of ik dan wel een beetje met de 
regels wil rekening houden? Jazeker meneer 
en zo zit ik weer achter mijn laptop dit stukje te 
schrijven.

Timmerman 

Op bezoek bij mevrouw Annie 
van Genk-Blommaert
 

Er was een bijzondere 
reden om op bezoek te 
gaan bij deze lieve en 
aardige dame. Nu niet 
meer in haar eigen huis, 
zoals zij zelf zegt, maar 
in een verzorgingshuis in 
haar woonplaats Etten-
Leur. De ontvangst was 
als vanouds, heel hartelijk 

en ze was blij ons weer te zien en te spreken. 
Nu was er voor ons een echte reden om te 
gaan. Annie is 90 jaar geworden en bovendien 
ook nog eens 25 jaar lid van VBG. Nog steeds 
een echt Zeeuws meisje uit Zeeland, net als 
wij. Ze is geboren op 15 februari 1934 in het 
mooie en altijd gezellige Zierikzee, haar vader 
was mosselvisser. Haar 90ste verjaardag 
vierde ze samen met haar broer van 93 

jaar, die met zijn dochter en nicht op bezoek 
kwamen. Het werd een hele fijne en bijzondere 
dag, zo samen met de familie, waar ze echt 
van heeft genoten.

Annie vindt het altijd leuk 
als ze wat meer aandacht 
krijgt. Ondanks dat ze 
veel last heeft van pijnlijke 
reuma en andere kwaaltjes, 
blijft ze graag nog een 
lange tijd onder ons en dat 
lukt tot nu toe heel goed. 
Vooral door de geweldige 
inzet en goede zorgen van 
haar zoon Theo. 

Haar man Ad van Genk werkte in de 
wegenbouw. Samen met hem is ze door het 
hele land getrokken. En natuurlijk iedere keer 
een ander huis. Dat werd toch bezwaarlijk 
voor haar en de kinderen en daarom kozen 
ze uiteindelijk voor Etten-Leur. Ad begon zijn 
loopbaan bij de Heidemij en hun eerste huis 
stond in Breda. Daarna verhuisden ze naar 
Etten-Leur en vervolgens naar Maasbracht. 
Toen werd het Hoofddorp, waar Ad ging 
werken bij de Roos Groep, eerst voor Piet en 
daarna voor broer Teun Roos. Vervolgens weer 
terug naar Brabant, naar Etten-Leur, mede 
omdat de Roos Groep dikwijls projecten had 
in Wallonië in België. Dat betekende voor hem 
wel heel veel kilometers maken. Na de Roos 
Groep werd het Aannemersbedrijf Wallaard uit 
Noordeloos. Na wat omzwervingen bij nog een 
tweetal andere aannemers uit de regio Breda, 
heeft Ad zijn loopbaan beëindigd bij BAM als 
calculator van veelal bijzondere projecten 
door heel Zuidwest Nederland en soms nog in 
België.

Ze kregen twee zonen. Theo geboren in Etten 
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Leur en Pieter geboren in Maasbracht. De 
kinderen en dan vooral Theo, hebben veel 
verhuizingen meegemaakt en moesten steeds 
weer wennen aan de nieuwe woonplaatsen. 
Haar twee kleinkinderen komen oma nog 
regelmatig bezoeken.

Ad is helaas al overleden. Naast het werk, 
was hij vele uren bezig met zijn hobby, het 
opknappen van Volkswagens model Kever. 
Voor hem was dat een heel ontspannen 
bezigheid, waar hij veel voldoening uithaalde. 

Annie woont nu in een verzorgingshuis, maar 
voelt zich daar af en toe niet gelukkig. Zij wil 
altijd nog zo graag vooruit en dat gaat eigenlijk 
niet meer, gezien de zorg die zij nodig heeft.

Sinds kort krijgt ze bezoek van een lieve 
vrijwilliger van de ‘Zonnebloem’ uit Etten-Leur. 
Ook gaat Annie voor het eerst mee met die 
organisatie op vakantie naar Bergeijk. Fijn 
dat wij via onze eigen contacten binnen de 
‘Zonnebloem’ het bezoek en daarnaast deze 
vakantie voor haar hebben kunnen regelen. 
Annie is immers zelf 28 jaar actief geweest 
als vrijwilliger en dit toevallig ook nog eens in 
het verzorgingshuis waar ze nu woont en zorg 
ontvangt.

Theo komt wekelijks bij zijn moeder om 
haar te helpen met de was, de administratie 
te doen en er samen op uit te gaan voor 

de boodschappen. Een voorbeeldige 
mantelzorger. Weer of geen weer, samen 
boodschappen doen is voor Annie hét uitje 
van de week. Helaas heeft het zorgpersoneel 
daar geen tijd voor. Ondanks het ongemak 
dat reuma haar bezorgt, probeert Annie dit 
zo lang mogelijk vol te houden. Het wordt wel 
steeds moeilijker, want de kracht ontbreekt 
haar dikwijls. Gelukkig blijft ze een optimistisch 
mens. Ze gaat gewoon door en heeft nog geen 
zin om te stoppen. Eerst maar in maart lekker 
een weekje op vakantie naar Bergeijk en daar 
kijkt ze echt naar uit.

Het was voor ons interessant en fijn dat ze 
haar verhaal met zoveel herinneringen met ons 
wilde delen. Wij willen Annie en zoon Theo, 
die speciaal even langskwam, hartelijk danken 
voor hun medewerking en hartelijke ontvangst. 
Wij wensen haar nog vele jaren toe en blijven 
haar steeds graag bezoeken. 
 
Marijke en Piet Colpaart  
Contactpersonen van Kring Zuid 

Danspaar bij André Rieu en zijn 
Johann Straussorkest
Een gesprekje in de pendelbus in 
‘s-Hertogenbosch leidde naar Léon en Ans de 
Hoen uit Berg en Terblijt, een mooi dorp in het 
glooiende heuvellandschap tussen Maastricht 
en Valkenburg. 

Léon was hoofd inkoop bij de BAM-vestiging 
in Maastricht. Begonnen bij Melchior 
Bouwbedrijven, dat vanaf de jaren vijftig 
flink aan de weg timmerde in Limburg 
en over de grenzen, met vestigingen in 
Keulen en Antwerpen. Dat was in de tijd dat 
projecten nog gewoon ‘gegund’ werden aan 
bouwbedrijven. Léon Melchior bedacht het 
Instituut voor Ziekhuisfinanciering, waarmee 
nieuwbouw van grote ziekenhuisprojecten 
werd ontwikkeld, gefinancierd en ingericht. 
Onder meer in Maastricht, Heerlen en 
Kerkrade maar ook in Den Haag en Leiden. 
Zoals zoveel bouwbedrijven kwam Bouwmij. 
Melchior via onder andere Wilma Bouw 
en Amstelland in 2005 terecht bij BAM. 
Een paar in het oog springende projecten 
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waar ‘onze’ Léon bij betrokken is geweest, 
zijn het Thermae 2000 in Valkenburg, het 
Gouvernement aan de Maas (het Provinciehuis 
Limburg) en het congrescentrum MECC 
Maastricht.  

Gouvernement aan de Maas

 
Ans is groepsleidster geweest in een 
kinderdagverblijf en is na haar huwelijk 
nog enkele jaren werkzaam geweest als 
speltherapeute. Na zijn pensionering in 2015 
zijn ze lid geworden van onze vereniging.  
 

Hun passie is 
dansen. In de 
tienerjaren gingen 
ze, los van elkaar 
en zoals velen van 
ons, op dansles. 
Voor Léon en 
Ans was dat 
bij Dansschool 
Bernaards aan de 
Brusselsestraat 
in Maastricht, een 
dansschool die al 

bijna 70 jaar bestaat! Toen hun vier kinderen 
het huis hadden verlaten en ze meer tijd 
kregen, kwam het idee om samen wat te doen. 
Meer gaan bewegen en dan is dansen, waar 
je beiden plezier aan beleeft, een prima keuze. 
Dat doe je dan natuurlijk bij Bernaards, de 
dansschool voor kampioenen. Ze begonnen in 
2005 en na brons, zilver en goud allemaal met 
ster, gingen ze door met topklasse 1 en 2, het 
hoogste niveau. 

Dansschool Bernaards 

In 2015 ging André Rieu gerenommeerde 
dansscholen in Nederland benaderen om ze 
uit te nodigen om danskoppels te interesseren 
voor optredens tijdens zijn concerten. 
Uiteraard zat Bernaards daarbij. Hun eerste 
optreden was in 2016, samen met 16 andere 
koppels uit hun groep. In totaal werden 150 
koppels overal uit het land uitgenodigd om 
uiteindelijk circa 120 koppels per concert in te 
zetten. Op de eerste serie concerten op het 
Vrijthof in Maastricht werd gedanst op de 
‘Second Waltz’, na de pauze uiteraard op ‘An 
der schönen blauen Donau’.

Inmiddels hebben ze al 42 keer meegedaan. 
Een geweldige prestatie, zeker als je weet 
dat veel dansparen aan kampioenschappen 
deelnemen en bijna professioneel dansen 
en als je je realiseert, dat Ans inmiddels haar 
75ste verjaardag heeft gevierd en Léon in juli 
74 jaar hoopt te worden. 

 
 
De optredens in juli op het Vrijthof vinden 
plaats op donderdag, vrijdag, zaterdag en 
zondag met avondvoorstellingen en dat 
gedurende drie weekenden. Daarnaast zijn er 
nieuwjaarsconcerten in de Ziggo Dome in 
Amsterdam en het Sportpaleis in Antwerpen. 
De sfeervolle kerstshows zijn op twee 
weekenden in december en dan in Maastricht 
in het MECC-complex.                                  
Het transport van de ene naar de ander locatie 
is een logistieke uitdaging op zich waar 
minstens 12 grote trailers nodig zijn om alle 
attributen, instrumenten, kleding, decors, licht 
en geluidapparatuur etc. te vervoeren. En dat 
naast de vele ingehuurde bussen om iedereen 
op tijd op de juiste plek te krijgen. 

Het meedoen aan deze spektakels doe je 
niet zomaar. Het begint met een video die ze 
ontvangen waarin een danspaar de door een 
choreografe verzonnen dans vertoont met 
verdere uitleg. Hiermee thuis minstens twee 
maanden iedere dag flink oefenen. Ze hebben 
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daarvoor speciaal een slaapkamer ontruimd 
om er een mini-balzaaltje van te maken. Dan 
volgen er nog diverse gezamenlijke repetities 
met de andere dansparen in de verschillende 
dansscholen. Tot slot vindt er een generale 
repetitie plaats met alle dansparen van overal 
uit het land. Soms mogen familie en bekenden 
daarbij zijn om sfeer te brengen. Dit alles 
onder het alziend oog van meester André, die 
in een golfkar van voor naar achteren rijdt om 
het geluid te testen en extra aanwijzingen te 
geven. Het moet immers perfect zijn.

 

De dames zijn altijd gekleed in schitterende 
jurken met bijpassende schoentjes. Deze soort 
van bruidsjurken komen uit Polen en worden 
hier door coupeuses op maat gemaakt. Ieder 
jaar met een andere kleurstelling, zoals eerst 
wit, daarna lichtblauw en nu als laatste zilver 
en goud, aangepast aan het muziekstuk 
van Frans Lehar 
‘Gold und Silber’. De 
heren gaan in zwart 
jacquet met satijnwitten 
vlinderstrik. Alle kleding 
en schoenen worden 
ter beschikking gesteld 
en staan op naam 
klaar op de locaties. 
Daarnaast verzorgen 
zo’n 20 kapsters en 
visagistes dat de dames 
er fantastisch en stralend uitzien. Ook naar 
de heren wordt gekeken. Iedereen wordt met 
bussen opgehaald en voor de inwendige mens 
wordt uitmuntend gezorgd met heerlijk eten en 
drinken. Dat maakt het voor Léon en Ans en al 
die koppels die ze regelmatig ontmoeten ook 
zo leuk en dankbaar.

André Rieu reist met zijn orkest bijna de hele 

wereld over. Zonder dansers, dat wel. Alleen in 
Australië heeft hij dansscholen benaderd om 
dansparen te werven voor zijn tournee en dat 
is gelukt. Als jullie denken: “wij kunnen goed 
dansen, daar willen we ons ook voor opgeven”, 
vergeet het maar. Er is een wachtlijst met 
honderden danskoppels.

Een kaartje voor zo’n happening, want dat is 
het, kost gemiddeld € 100. In Maastricht op 
het Vrijthof en de terrassen zijn er gemiddeld 
11.500 bezoekers, in het MECC bij de 
kerstconcerten 12.000 en in de Ziggo Dome in 
Amsterdam en het Sportpaleis in Antwerpen 
wel 20.000 bezoekers die komen genieten 
op al die avonden. De verkoop van video-
opnames, televisie-inkomsten en verkoop van 
CD’s en attributen maken het verder allemaal 
mogelijk. 

De danskoppels worden niet betaald voor hun 
optredens, wel worden eventuele reiskosten 
en dergelijke vergoed. 

Je kunt natuurlijk niet de hele tijd blijven 
dansen. Wat ze dan nog meer doen? Léon 
houdt van flinke wandelingen maken. Hij 
combineert dat soms met fotograferen en 
met een andere en nuttige bezigheid: het 
opruimen van zwerfafval in de omgeving. Ans 
maakt graag zelf kleding, houdt van bakken 
en handwerken maar is 
ook regelmatig in de tuin te 
vinden.

Maar op 2 maart jl. waren 
ze weer geselecteerd voor 
een volgende uitdaging: een 
optreden met de ‘Maastricht 
Dance Company’ in de 
Accor Arena in Quartier 
Bercy in Parijs, samen met 
André Rieu en zijn Johann 
Straussorkest. Vrijdag met 
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bussen naar Parijs, zaterdag optredens en 
zondag weer naar huis.

We wensen Léon en Ans veel plezier en 
succes en hopen dat ze deze gezamenlijke 
hobby beiden nog lang kunnen voortzetten. 
Wij gaan in ieder geval kijken naar de 
TV-uitzendingen van André Rieu met zijn 
muzikale spektakel op het Vrijthof in Maastricht 
om jullie te zien dansen.

Cor Cornelisse 

Dronken
Heren zijn het niet altijd met elkaar eens in het 
verkeer. De een heeft nog meer haast dan de 
ander en omdat ze niet met elkaar kunnen 
praten, hebben ze hun eigen taal ontwikkeld. 
Bumperkleven, licht flikkeren, toeteren. Niets 
bijzonders, maar soms met omgekeerd 
resultaat. Timmerman bijvoorbeeld neigt ertoe 
zijn eigen standpunt steeds aan te passen aan 
de weg, waar hij zich dan bevindt. Dat werd 
verkeerd begrepen, het toeteren nam toe. En 
vlak bij huis vond ik het dienstig om eerst maar 
een straatje om te rijden in plaats van die 
andere heer naar mijn voordeur te leiden.  

Dat werkte helaas ook niet, hij bleef ons 
achtervolgen. Ik dacht, laten wij langs het 
politiebureau rijden om hem af te schudden, 
maar daar is ‘s nachts geen bezetting. 
Daarom toch maar naar huis. De achtervolger 
kopieerde mijn route naadloos en begon zijn 
luide conversatie op onze stoep. Gelukkig 
liepen er ook twee buurtgenoten met een hond 
die geïnteresseerd bleken om te horen wat 
hij daar te zeggen had. We moesten hem niet 

onderschatten, hij had vijftig man personeel. 
Moet je dan nog toeteren? Zijn kegel sprak 
natuurlijk ook een woordje.

TIMMERMAN 

Op bezoek bij een 95 jarige
Op maandag 11 maart om stipt 11.00 uur 
bel ik aan bij mevr. Jeanne van Merriënboer-
Mureau. Zij mag precies op deze dag 95 
kaarsjes uitblazen! 
Ik had haar al een 
felicitatiekaart gestuurd 
met de VBG-lentetulpen 
erop afgebeeld. Bij de 
goede wensen had ik 
vermeld of iemand van 
de familie mij wilde 
bellen. Mevr. Jeanne 
is heel slechthorend 
en telefonisch kan ze 
me niet verstaan. Dus 
lastig om een afspraak 
te maken. Op zondag belde de dochter en 
met haar kon ik verder overleggen. Ik vroeg 
of ik haar moeder misschien een plezier zou 
kunnen doen met advocaat van de Zwarte 
Kip met extra slagroom of een paar potten 
boerenjongens. Ze zei, dat er daarvan al jaren 
potten in de kelder stonden, die zij niet weg 
mocht gooien. Het beste idee was een doos 
chocolade en als ik ook twee vruchtengebakjes 
meenam, dan konden we die samen gezellig 
oppeuzelen. Zogezegd, zo gedaan. Zelf 
hebben ze iedere dag contact via Skype 
(videobellen), een ‘kunstje’ dat ze haar moeder 
heeft geleerd. Als mevr. Jeanne iemand kan 
zien, gaat het verstaan een stuk beter.

Haar dochter uit Dinteloord en haar zoon 
uit Rotterdam komen regelmatig langs 
en combineren dat met het doen van de 
administratie, klusjes en de boodschappen.

Haar verjaardag is al gevierd op de zaterdag 
in een restaurant in Dinteloord, met alle 
familie die nog leeft en haar eigen kinderen en 
kleinkinderen. Ze had het reuze naar de zin 
gehad, een mooie herinnering.
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Ze woont nog steeds zelfstandig in het 
vrijstaande huis in Zevenbergschenhoek, waar 
zij en haar man in 1954 introkken. Dus dit jaar 
woont ze er 70 jaar. Haar man Chiel is in 2012 
overleden. Hij was uitvoerder bij BAM(HBM). 
Ze zijn al in 1992 lid geworden van onze 
vereniging.

Mevr. Jeanne had al wel een schoonmaakhulp, 
maar pas sinds kort komt er ook een paar 
keer per week thuiszorg langs om haar te 
helpen. Zo lang het kan blijft ze hier wonen, 
ze is nog helder van geest en kan nog steeds 
met de trap naar haar slaapkamer boven. 
Een werkelijk krasse dame. Ze komt niet veel 
meer buiten; haar kleine wereldje is voor 
haar genoeg en daarbij voelt ze zich ook niet 
eenzaam. Al met al een genoeglijk bezoekje 
en bij het afscheid de wens dat er nog wat 
jaren bij mogen komen.

Cor Cornelisse 
ook nog contactpersoon  
Kring Zuid II-Zwijndrecht 

Raad van Elf van de  
Wilma-carnavalsvereniging
Welgeteld elf jaar ben ik lid geweest 
van de Raad van Elf van de Wilma-
carnavalsvereniging. De Raad van Elf was 
een merkwaardig “Instituut“ in die jaren. 
Een kleurrijk gezelschap, waarvoor je werd 
gevraagd. “Solliciteren” naar zo’n onbezoldigde 
functie had geen zin. Een kleine groep van 
”wijze” heren beoordeelde of je geschikt 
was om Wilma in de “vastelaovendtiet” te 
vertegenwoordigen en of je in staat was 
om tijdens de carnavalszittingsavonden de 
stemming erin te krijgen en te houden. 

De legendarische Vorst van de Wilma Raad 
van Elf in die tijd was de heer P. Maas, de 
broer van een van de twee grondleggers van 

het bouwbedrijf Wilma, de heer H. Maas. De 
heer P. Maas had als Vorst van de Raad van 
Elf de bevoorrechte taak om tijdens bezoeken 
en zittingsavonden in de Provincie de Wilma 
carnavals-onderscheidingen uit te reiken. De 
”Gelukkige” die zo’n kleinood in ontvangst 
mocht nemen, werd dan uitgenodigd om 
naar het podium te komen, waarna P. Maas 
steevast de woorden uitsprak: “Ik declareer jou 
in de orde van de Wilma”. Hem of haar werd 
vervolgens een fraai wit-blauw lint waaraan 
een medaille hing over het toegestoken hoofd 
geschoven. Het woord “declareren” lag voor op 
zijn tong en verdrong het woord “decoreren”. 
What’s in the name? Het woord “declareren” 
werd en wordt geassocieerd met geldstromen 
en inkomsten. P. Maas had in het dagelijks 
leven bij Wilma veel met geldstromen te 
maken. Het werd hem niet kwalijk genomen 
dat hij onbewust het woord “declareren” te pas 
en te onpas gebruikte. 

 
 
Onder zijn bezielende leiding groeide de 
Carnavalsvereniging tot grote hoogte. In het 
carnavalsseizoen werden vele 
carnavalsverenigingen tijdens zittingsavonden 
bezocht. De feestzalen van Maastricht, Wolder, 
Valkenburg, Nederweert etc. konden op een 
bezoek van de Wilma Raad van Elf rekenen. 
Menig vaatje bier werd dan op zo’n doldrieste 
avond door de Wilma Raad van Elf 
geschonken (in de dubbele betekenis van het 
woord). Met de bus vanuit Weert werden deze 
feesttempels aangedaan. Het hoogtepunt voor 
de Raad van Elf was de organisatie en opbouw 
van de jaarlijkse Wilma-carnavalsavond. 

De Poort van Limburg
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Vaak barstte de zaal “De Poort van Limburg” te 
Weert uit haar voegen als de Wilma Prins, de 
Raad van Elf onder aanvoering van P. Maas 
en geflankeerd door de dansmarietjes, het 
podium betraden. Een schier aan artiesten, 
waaronder ook vaak Wilma “buuttereedners” 
en een eigen Wilma muziekorkest zorgden 
voor een grote kolkende feestmassa. Als 
tegen een uur of twee de laatste hoempapa 
muziek verstomde, keerden de als clowns, 
haas, beer, piraat, rog, pastoor of directeur 
verklede Wilma medewerkers, vaak half 
wezenloos, weer met de bus huiswaarts. De 
mate van uitgelatenheid, feestvreugde en 
betrokkenheid van de feestvierders correleerde 
sterk met de hoogte van de AEX en de 
bedrijfsvooruitzichten van Wilma.

Prins John I van Wilma

Ik weet het niet meer zeker, maar het moet 
volgens mij eind jaren zeventig begin tachtig 
zijn geweest dat ik, door de opvolger van de 
heer P. Maas, de heer K. Loeff, werd gevraagd 
of ik Prins Carnaval van Wilma wilde worden. 
Natuurlijk, was mijn reactie. Zo’n eer laat je 
niet aan je neus voorbijgaan. Ware het niet, 
dat ik toch nog enkele bedenkingen had. In 
1980 liep de bedrijfstak bouw zware klappen 
op. Het ging slecht op de woningmarkt 
en Wilma zat met een grote voorraad aan 
onverkochte woningen. Aan “declareren” kwam 
Wilma niet meer toe. Er was eerder sprake 
van het zwaar afwaarderen en woningen tegen 

dumpprijzen verkopen om toch nog enigszins 
over liquide middelen te kunnen beschikken. 
Collega’s werden ontslagen en het tot voor kort 
zo florerende Wilma moest alle zeilen bijzetten 
om een algehele ondergang te voorkomen.  

 
Tegen deze achtergrond werd ik tot Wilma-
Prins gekozen. Een fase bij Wilma die meer 
vraagt om bezinning, medeleven, empathie 
en ingetogenheid dan om uitbundigheid en 
feestgedruis. Het carnavalsprogramma werd 
dan ook vanwege de omstandigheden en uit 
respect voor de ontslagen collega’s drastisch 
aangepast. Geen uitgebreide bezoeken in 
de Provincie. Slechts de carnavalssociëteit 
“Mirlitophile” in Valkenburg en de 
carnavalsvereniging “On-Ganse“ te Arnhem, 
werden met een bezoek van de Wilma-
carnavalsvereniging vereerd. Het waren twee 
in alle opzichten bijzondere feestavonden. 
Beide carnavalsverenigingen beschikten over 
een prachtige “carnavalstempel”. 

De Mirlitophile hadden diep onder de Cauberg 
een enorme ruimte uit het mergelgesteente 
gehakt. Deze immens grote ruimte was al 
decennialang de feestzaal van de Mirlitophile. 
Na een lange wandeltocht door een labyrint 
van onderaardse gangen treed je binnen in 
de betovering van het feestelijk Walhalla. 
Als Wilma-Prins mocht ik daar het eerste 
glas water (!) drinken dat uit het door Wilma 
gesponsorde waterleidingnetwerk werd getapt. 
We hebben daar tot diep in de nacht tussen de 
in de mergel uitgehouwen prinsenkoppen en 
andere spraakmakende kunstwerken flink op 
de “metselkuip” geslagen.  
 

Carnaval in Essen
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De chique carnavalsvereniging “On-Ganse” 
hield in die tijd domicilie in het barokke Theater 
Musis Sacrum. Dit majestueuze gebouw ligt 
midden in het bruisende hart van de stad 
Arnhem. De grote zaal van het theater was 
voor deze gelegenheid “op z’n Duits” ingericht. 
Lange rijen tafels, met daarop enorme 
hoeveelheden lekkernijen, waren voorbestemd 
voor een groot aantal binnen- en buitenlandse 
genodigde Raden van Elf. De Wilma Raad van 
Elf met haar Prins kreeg een tafel aangewezen 
naast de Stadsprins met zijn gevolg uit de 
Duitse plaats Essen.Toen al hadden  
 
“Wilma mensen” een groot onderscheidend 
vermogen ontwikkeld. 

De pompeuze met diamanten ingelegde staf 
van onze Duitse Prins moest zijn meerdere 
erkennen in onze zeer afwijkende met veel 
liefde zelf ontworpen en gemaakte koperen 
staf. De Wilma Raad van Elf en haar Prins, 
gestoken in een simpele doch degelijke 
outfit, straalde eenvoud en vertrouwen uit. 
In het grote bonte gezelschap van zichzelf 
overtreffende “carnavals uitslovers” wist 
Wilma, dankzij haar bescheidenheid, de 
harten van de feestgangers voor zich te 
winnen. Onze Vorst deed daar nog een 
schepje bovenop. Tegen het einde van het 
feest werden boven op het podium volgens 
een streng protocol de versierselen over en 
weer uitgereikt. Onze Wilma Vorst overzag het 
bonte gezelschap en sprak bij elke uitreiking 
van de Wilma carnavalsmedaille de historische 
woorden uit van 
zijn legendarische 
voorganger: “Ik 
declareer jou in 
………” dan wel “ 
ich declariere dich 
in ……..”

John de Langen 

Beveiliging
Heeft u ook een ‘slimme’ deurbel, apparaten 
of digitale sleutels? Het begon met ‘slimme’ 
apparaten met een internetverbinding. 
Babyfoons, camera’s, waterkokers, 
thermostaten, verlichting en alle geneugten 

van domotica (huisautomatisering), zoals dat 
heet. 

Lekker makkelijk als je met je smartphone 
alvast de verwarming wat hoger kunt zetten, 
de waterkoker al aan kunt zetten, gordijnen 
kunt sluiten en lampjes kunt aanzetten. Dat 
is gezellig thuiskomen. Nadeel is, dat die 
apparatuur, om toegang te krijgen tot internet, 
van standaard ingestelde wachtwoorden 
is voorzien. Het functioneert gewoon en 
bijna niemand neemt de moeite om de 
wachtwoorden te veranderen. Met een lijst 
van standaard ingestelde wachtwoorden is het 
voor kwaadwilligen (hackers) zó gepiept om bij 
jou binnen te komen. 

Met die rammelende beveiliging van 
huishoudelijke apparaten kan wereldwijd 
reken- en internetkracht worden gekaapt. 
Samen kunnen ze een zombie-netwerk 
(botnet) vormen om grootschalige 
cyberaanvallen uit te voeren om veel gebruikte 
websites onbereikbaar te maken, voor het 
mijnen van bitcoins of erger nog, door het 
platleggen van nutsvoorzieningen.

De eigenaren van al die gekaapte apparaten 
merken er weinig tot niks van, het blijft meestal 
allemaal gewoon werken. Vervelender is het 
te beseffen dat onbekenden via babyfoons 
en webcams bij jou binnen kunnen kijken en 
meer.

Fabrikanten hebben geen belang bij extra 
veiligheidsmaatregelen. Die maken apparaten 
alleen maar duurder en moeilijker in gebruik. 

Huizen worden steeds vaker uitgerust met 
betaalbare, populaire bewakingssnufjes met 
‘slimme sloten’ in allerlei varianten. Denk aan 
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de sleutelhanger met NFC-technologie (Near 
Field Communication, een systeem waarmee 
apparaten over een korte afstand met elkaar 
kunnen communiceren), die contact maakt op 
een paar centimeter met de ontvangstchip in 
het slot.

Met een handzaam hackapparaatje is de 
slotcode te klonen en gaat de deur open. 
Of met een vingerafdrukscanner, maar die 
kan vanaf buiten worden opengeschroefd en 
verwijderd, waarna de inbreker met behulp van 
simpele software zijn eigen vingerafdruk kan 
installeren. 
 
Ook een systeem met 
bewegingssensoren 
dat werkt via sms, 
app, sleutelhanger 
met chip of 
afstandsbediening 
kan op afstand 
worden in- en 
uitgeschakeld. 
Iemand die het 
systeem- telefoonnummer te pakken 
krijgt, vaak via te koop aangeboden 
spionagesoftware, kan vanaf zijn eigen 
telefoon een commando sturen. De 
meegeleverde afstandsbediening werkt 
op een veel gebruikte frequentie. Door 
het onderschepte signaal opnieuw in te 
zetten, denkt het systeem dat het de eigen 
afstandsbediening is. Hoe zo ‘verisure’, 
denk je een slim huis te hebben. Ook hier 
gaat bij fabrikanten een lage prijs boven 
veiligheid. De bijbehorende software is slordig 
geprogrammeerd en de grootste meuk komt 
natuurlijk uit China. 

Een andere gadget zijn 
de slimme deurbellen 
met camera- en 
spraakfunctie. Via een 
app kun je ook in je hotel 
op Curaçao zien wat er 
bij je voordeur gebeurt 
en communiceren met 
de pakketbezorger. 
Inmiddels zouden er al 
1,2 miljoen van dit type 
deurbellen in gebruik 
zijn. Het ‘touwtje uit de brievenbus’ waar Jan 
Terlouw het over had, is echt verleden tijd. 

Weliswaar schrijft de privacywet voor dat het 
filmen van de openbare weg verboden is en 
dat camera’s alleen activiteit vlak voor de 
eigen voordeur mogen vastleggen, maar alleen 
de digitale-burgerrechtenorganisatie Bits of 
Freedom trekt daarover aan de bel. Eigenlijk 
ben je verplicht kenbaar te maken dat er 
cameratoezicht is, maar dat zie je maar weinig 
gebeuren. Ook overheden maken zich er niet 
al te druk over, want het heeft voor hen ook 
voordelen. De politie moedigt mensen juist aan 
hun beelden te delen en je te laten registreren 
bij het project Camera in Beeld. Bij een 
misdrijf staan ze zo op je stoep om beelden 
te vorderen. Het tv-programma Opsporing 
Verzocht geeft hier mooie voorbeelden van. 
Overal ter wereld kun je je eigen ‘fort’ bewaken 
maar ook elkaar. Het is kennelijk ook leuk, 
bijna verslavend, om via een camera te zien 
wat er gebeurt en wie er langs je voordeur 
loopt of om te zien welke visite bij de buren 
aanbelt. 

 
Wat een huis echt slim maakt is het gebruik 
van stemcommando’s (Siri, Alexa, Hey Google) 
en het gebruiken van een voice-assistent op 
je smartphone. En nog veel slimmer is dat je 
huis autonoom gaat werken. Apparaten en 
sensoren moeten gezamenlijk een rol krijgen 
en zelfstandig taken uitvoeren volgens een 
door jou gewenst scenario. Hoe laat je ze 
communiceren? Dat gaat met zogenaamde 
Hubs als digi-tolken. Het probleem is dat 
de grote Techbedrijven allemaal wat anders 
verzinnen en een andere taal spreken. Recent 
is er een principeovereenkomst gesloten om 
alle slimtech één en dezelfde taal te laten 
spreken. Het Esperanto van de domotica. Nu 
fungeren nog de door slimmeriken verzonnen 
hulpmiddelen om al die hardware met elkaar 
te laten samenwerken. Hubs die de populaire 
talen (wifi, blue-tooth, Zigbee, Z-wave, 
InfraRood, 433Mhz) spreken.

Bewegingssenor
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Wil je aan huisautomatisering meedoen, begin 
dan bescheiden, stap voor stap lerend.

 

Het wordt echt vervelend als midden in de 
nacht iedereen wakker schiet, omdat ineens 
alle lampen vanzelf aanspringen. Dat zou 
Chriet Titulaer met zijn Huis van de Toekomst 
in 1989 ook niet gewild hebben. Goed om te 
beseffen dat een criminele hacker vaak onze 
huizen voorbij zal gaan.  
 
En voor een inbreker is het toch makkelijker 
om een raampje te forceren.

Cor Cornelisse 

Picknicktafel 
Nu het nog koud is een mooi moment om je 
klaar te maken voor zonniger dagen. Deze 
picknicktafel is zo eenvoudig als maar mogelijk 
zelf te maken. Uit !8 stukken hout, met een 
doorsnede 38x89 mm, een lengte van 240 cm 
per stuk en een pak schroeven van 70x5mm. 
Plaats de poten 40 cm vanaf het einde van de 
lengterichting. Wie de tekening wil, kan die bij 
Els Oosterlaken opvragen.

TIMMERMAN

In BAMformatie 3-2023 
is ook een artikel van 
Timmerman geplaatst 
over het maken van 
deze picknicktafel. De 
daarbij geplaatste foto 
(tafel op z’n kop) was 
echter niet zo duidelijk 
en ook ontbrak 
informatie over de 
maatvoering. Vandaar 
deze aanvulling.

Ter illustratie van zijn timmermanskunst is ook 
onderstaande foto geplaatst met de door hem 
ontworpen en gemaakte bank.

De redactie

Huis van de Toekomst, mede geinitieerd en gebouwd 
door Intervam (HBG)
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BAM Wonen verduurzaamt in opdracht 
van vastgoed vermogensbeheerder NLV 
(Nederlands Vastgoed) 34 eengezinswoningen 
aan de Nistelrodestraat in Tilburg. De woningen 
krijgen energielabel A++ door onder meer 
beter glas, zonnepanelen en een sedumdak. 
Het Tilburgse project is onderdeel van een 
samenwerking waarbij NLV en BAM Wonen ruim 
900 huurwoningen van Pensioenfonds Metaal 
en Techniek (PMT) energiezuinig maken. 

BAM Infra Nederland heeft van het Molenvlietpark 
in Den Haag een duurzaam recreatiepark 
gemaakt, dat in extreme situaties kan dienen 
als wateropslag. Gemeente Den Haag en 
Hoogheemraadschap van Delfland hebben eind 
vorig jaar deze waterberging getest door met 
succes 60.000 m3 water het park in te laten 
stromen. De kans op wateroverlast bij zware en 
langdurige regenval is hierdoor een stuk kleiner 
geworden.

HS2 (samenwerking van aantal bedrijven 
waaronder BAM Nuttall) heeft onthuld 
dat ontwerpers en ingenieurs die aan vijf 
belangrijke viaducten werken, erin zijn 
geslaagd hun ecologische voetafdruk met wel 
tweederde (66%) te verkleinen. Dit is bereikt 
door een innovatieve ‘dubbele composiet’-
structuur te gebruiken, die aanzienlijk minder 
beton en staal gebruikt dan een meer 
traditioneel ontwerp.

Eastern Green Link 2 (EGL2 heeft een nieuwe 
mijlpaal bereikt in de ontwikkeling van een 
nieuwe onderzeese elektriciteitssnelweg na het 
afsluiten van contracten met BAM en Hitachi 
Energy voor de levering van de technologie 
van convertorstations aan beide uiteinden van 
een onderzeese kabel. De kabel transporteert 
voldoende energie om twee miljoen Britse 
huishoudens van stroom te voorzien..

 Actueel      
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Personalia
 
Van 12-12-2023 tot 10-03-2024:

Wij verwelkomen de  
nieuwe leden:

Dhr. en Mw. H. Brandhorst (BAM 
Infra Nederland)
Tjeukemeer 55
2729 PW ZOETERMEER 
Tel.: 06 100 58 016

Dhr. en Mw. H. van Dorrestein 
(BAM Civiel)
Hoogheidseweg 2
5804 XA VENRAY
Tel.: 515 83 056

Dhr. en Mw. J. de Langen (BAM 
Woningbouw)
Suze Robertsonstraat 1
5803 GM VENRAY
Tel.: 06 216 79 846

Dhr. en Mw. A. van Oostrom-
Dorresteijn (BAM Nederland)
Hollendewagenweg 4
3985 SG WERKHOVEN
Tel.: 06 450 56 059

De heer R. Scholl  
(BAM Civiel Z-O)
Molsberg 88
6369 GP SIMPELVELD
Tel.: 06 124 34 040

Mw. R. Steenbergen (BAM Civiel)
Groenhovenweg 55
2803 DB GOUDA
Tel.: 06 192 92 647

Dhr. en Mw. J.A. Vreeken 
Verdilaan 17
3603 CA MAARSSEN
Tel.: 06 538 92 830

De volgende leden  
verhuisden naar:

Dhr. en Mw. R. Dijkstra
Prinses Marijkestraat 2
3466 LK WAARDER
Tel.: 06 538 42 659

P.C. Korver
Prins van Oranjestraat 1a – 7
1531 GA WORMER
Tel.: 06 496 34 221

Mw. C. van Langeberg-van 
Berkel
Prinses Ariane Promenade 162
2284 VZ RIJSWIJK
Tel.: 06 197 40 993

Mw. T.N. de Vries-van Burken
Hof van Batenstein 1
4131 HA VIANEN
Tel.: 0347 757002 
 
De volgende leden hebben hun 
lidmaatschap opgezegd: 
 
Dhr. en Mw. G.B.J. de Barbason
Waterhof 29
2102 LC HEEMSTEDE

Dhr. en Mw. C.J. Bedborough
Zwanenkamp 84
3607 RG MAARSSEN

Dhr. en Mw. H.P.J. Billekens
S.W. Churchilllaan 289/57
2288 DB RIJSWIJK

Dhr. en Mw. H.H.T.J. Blaas
Chalonhof 125
3762 CT SOEST

Mw. A.J. Boekema
Loofslinger 4
2496 VP DEN HAAG

Dhr. en Mw. H.J. Burema
Van Wassenaar van  
Obdamlaan 4
7731 BR OMMEN

Dhr. en Mw. R. Christoffels
Heuvelhof 31
2742 AW WADDINXVEEN

 

Mw. A. van Domselaar-van 
Ispelen
Linge 72
2105 WE HEEMSTEDE

Mw. M.M. van Gelderen-
Boomgaard
Voorstraat 16
4797 BG WILLEMSTAD

R.A.A. Hazebroek
Hildebrandstraat 224
2524 VP DEN HAAG

Dhr. en Mw. J. van Hulten
Donauring 86
5152 TD DRUNEN

A.A. van der Jagt
Cremerstraat 23
2274 HG VOORBURG

Dhr. en Mw. P. van de Ketterij
Nieuwe Land 9
4374 DG ZOUTELANDE

Dhr. en Mw. A.F. Koens
Blinde Banisweg 3
7462 VH RIJSSEN

Dhr. en Mw. Z. Kooy
Hoeksedijk 56
3299 AH MAASDAM

Mw. A. van der Lei-van der Wal
Nij Tjaerda 105
9104 KB DAMWALD

Dhr. en Mw. A.J.W. Lucas
Tolhuis 57
3332 BH ZWIJNDRECHT

C.J.W.J. van Mook
Wederiktuin 8
4824 PB BREDA

Dhr. en Mw. B.A.M. Nijenhuis
Baron van der Heijdenlaan 4
7234 SC WICHMOND



20

P.A.M. Ootes
Kamgras 15
1687 WH WOGNUM

Dhr. en Mw. A.A.C. Oudenaarden
Blerckweg 2
8084 EZ ’t HARDE

Dhr. en Mw. K. Peper
Grotebrugse Grintweg 51
4005 AA TIEL

Dhr. en Mw. P.J. Portegies
Beukenhof 261
8212 EK LELYSTAD

Mw. J.G. Sproet-Nieuwenburg
Louis Armstronglaan 26
2324 LH LEIDEN

Mw. A. Ripmeester-Hoogendoorn
Geuzenpad 18
2722 AV ZOETMEER

Dhr. en Mw. W. Topma
Boontjes 15
8862 DA HARLINGEN

Mw. Tijhuis
Nieuwstadweg 27
7447 PE HELLENDOORN

Dhr. en Mw. L.J.J. Verhagen
Citadel 37
4652 GJ STEENBERGEN

Dhr. en Mw. E.J. van der Voorst-
van der Tweel
Meerstraat 24
1353 AX ALMERE

E.A. Weerts
Cramingnonstraat 28
6245 CR EIJSDEN

Dhr. en Mw. H. Wilms
Gelreweg 28
6065 CN MONTFORT

R. Wusten
Van Duvenvoordelaan 92
2274 TB VOORBURG

 

Dhr. en Mw. M. Zwaan
Schoorlstraat 76 hs
1024 PR AMSTERDAM 
 
Met leedwezen geven wij  
kennis van het overlijden van:

14-11-2023:
J.T. Tijhuis
Nieuwestadweg 27
7447 PE HELLENDOORN

14-01-2024:
C.J. van Roosmalen
Papaverstraat 1
5409 AV ODILIAPEEL

19-01-2024:
E. Kruit
De Gearen 7
8754 KM MAKKUM

19-01-2024:
W.M.N. Faassen
Klipperkade 19
2725 AD ZOETERMEER

19-01-2024:
Mw. E. Smelt-Nederlof
Carl Muckstraat 99
7558 EZ HENGELO

26-01-2024:
Mw. M.W. van der Kroft-Jansen
Thomas Jeffersonlaan 661
2285 AZ RIJSWIJK

28-01-2024:
P. Rieff
Langegracht 117 C
2312 BZ LEIDEN

10-02-2024:
Mw. J.L. van Houten-Nijmeijer:
“Den Bouw”
Abersonplein 9
7231 CR WARNSVELD

12-02-2024:
P. Jansen
Cees Laseurlaan 193
2597 GD DEN HAAG

 

14-02-2024:
A.G. Jager
Velperweg 145 C
6824 MA ARNHEM

27-02-2024:
Mw. J.C. Kempers-Jansen
Rietschelftlaan 68
2171 LZ SASSENHEIM

28-02-2024:
Mw. Th.H.M. van der Niet-van Dijk
Groothoogwaak 11
2202 TH NOORDWIJK

03-03-2024:
C. de Boer
Haringvlietstraat 209
3313 ED DORDRECHT

09-03-2024
N.C. Groeneveld
Linthorst Homanlaan 31
4908 DL OOSTERHOUT
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Informatieadres
Vereniging BAM Gepensioneerden
H.J. Nederhorststraat 1
2801 SC Gouda
Telefoon (0182) 59 04 05
E-mail vbg@bam.com

De vereniging is aangesloten bij de  
Koepel Gepensioneerden


